

For immediate release

June 7, 2013

Commissioner of French Language Services in Ontario highlights Francophiles as natural allies

Toronto - French Language Services Commissioner, Francois Boileau, presented his annual report entitled “A New Approach” at a press conference held at the Ontario Legislature on June 5, 2012. While the Commissioner’s mandate is limited to French rights holders, this report is particularly significant because it refers to Francophiles as “natural allies” in section 1.1.2.2, devoted to information on French Second Language (FSL) education in the province of Ontario.

"We applaud Commissioner Boileau's recognition of the challenges in FSL education and the advantages of working together for both the Francophile and Franco-Ontarian communities" stated Mary Cruden, President of the Ontario Branch of Canadian Parents for French who was present at the press conference along with the organization’s Executive Director, Betty Gormley. “Building on the positive relationships, the report highlights the recent CPF partnerships with Collège Boréal, La Cité collégiale and le Groupe Média TFO as exemplary practices” she added.

To learn more about the Francophone community and the state of French language services in Ontario read the Commissioner’s annual report at <http://www.csf.gouv.on.ca/en/rapports/ra1213>.

-30-

Information:

Canadian Parents for French (CPF) is the national network of members that values French as an integral part of Canada and is dedicated to the promotion and creation of French Second Language learning opportunities for all young Canadians

Mary Cruden, President
Canadian Parents for French (Ontario)
E-mail: mcruden@cpfont.on.ca
Website: on.cpf.ca

Betty Gormley, Executive Director
Canadian Parents for French (Ontario)
Tel.: 905-366-1012
E-mail: bgormley@cpfont.on.ca
Website: on.cpf.ca

#

Pour publication immédiate

Le 7 juin, 2013

Le commissaire aux services en français en Ontario souligne les francophiles en tant qu' alliés naturels

Toronto - Le commissaire aux services en français, François Boileau a présenté son rapport annuel intitulé « Une nouvelle approche » lors d'une conférence de presse tenue à l'Assemblée législative de l'Ontario le 5 juin. Alors que le mandat du commissaire se limite aux titulaires de droits liés au français, ce rapport est particulièrement important parce qu'il fait référence aux francophiles en tant qu'« alliés naturels », à l'article 1.1.2.2 consacré à l'information sur l'enseignement du français langue seconde (FLS) dans la province de l'Ontario.

“Nous applaudissons le Commissaire Boileau pour souligner les défis des programmes de français langue seconde ainsi que les avantages de travailler ensemble pour les francophiles et les Franco-Ontariens” a affirmé Mary Cruden, présidente de la section de l'Ontario de l'organisme Canadian Parents for French (CPF), qui était présente à la conférence de presse en compagnie de la directrice générale, Betty Gormley. Elle a ajouté : « Bâti sur la relation positive entre francophones et francophiles, le rapport met en lumière le récent partenariat du CPF avec le Collège Boréal, La Cité collégiale et le Groupe Média TFO comme pratiques exemplaires. »

Pour obtenir de plus amples renseignements sur la communauté francophone et l'état des services en français en Ontario, lisez le rapport annuel du Commissaire à : <http://www.csf.gouv.on.ca/fr/rapports/ra1213>.

-30-

Information :

Canadian Parents for French (CPF) est un réseau national qui compte 25 000 membres, considère le français comme une partie intégrante du Canada et se voue à la promotion et à la création de possibilités d'apprentissage du français langue seconde chez les jeunes Canadiens.

Mary Cruden, Présidente
Canadian Parents for French (Ontario)
Courriel: mcruden@cpfont.on.ca
Site web: on.cpf.ca

Betty Gormley, Directrice générale
Canadian Parents for French (Ontario)
Tel.: 905-366-1012
Courriel: bgormley@cpfont.on.ca
Site web: on.cpf.ca